
 

 

 

 

Program zasedání: 

1. Úvod, přivítání 

2. Schválení zápisu z minulého zasedání VV ČOV 

3. Zpráva předsedy ČOV (J. Kejval) 

a) Novela Stanov ČOV 

b) Příprava Zprávy o činnosti ČOV 2022 

c) Příprava Pléna ČOV 

d) Marketingová strategie ČOV (úkol z Pléna ČOV) 

4. ODM 2023 – shrnutí a další výhled (F. Šuman) 

5. EYOF Friuli Venesia Giulia 2023 - shrnutí (M. Doktor) 

6. EH Krakov 2023 (M. Doktor) 

7. Ekonomika ČOV (L. Varhaník) 

a) Výsledek hospodaření ČOV 2022 

b) 2. varianta návrhu rozpočtu ČOV 2023 

8. Mezinárodní aktivity – informace (R. Kumpošt) 

9. Strategie udržitelnosti – zpráva o plnění akčního plánu za rok 2022 (O. Plachá) 

10. Olympijské festivaly 2024 – informace (L. Varhaník) 

11. Plán akcí na další období (P. Graclík) 

12. Různé 

a) Aktualizace statutů a směrnic 

 

 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ VV ČOV Číslo/datum: 2 / 07. 03. 2023 

Místo: 
Česká národní banka 
Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1 

Přítomni: 

J. Kejval, Z. Haník, M. Hnilička (v průběhu části projednávání, resp. hlasování o novele Stanov 

nebyl přítomen v zasedací místnosti VV ČOV) R. Kumpošt, F. Šuman, L. Varhaník 

M. Bohman, J. Bloudek, P. Fousek, P. Hulinský, M. Ježdík, A. Kliment, K. Neumannová, M. 

Pakosta, O. Plachá, J. Pollert, P. Ryška, Z. Sýkora, O. Svojanovský, G. Waage 

Omluveni: H. Moučková, Š. Strachová, D. Svoboda 

Hosté: 
Z. Bartek, N. Černá, M. Doktor, P. Graclík, A. Károlyi, J. Létal, M. Petrásek (předseda LR ČOV), 
B. Žehanová 

Zapsala: N. Černá 

Ověřil: J. Kejval 



 

 
1. ÚVOD, PŘIVÍTÁNÍ 

J. Kejval zahájil zasedání VV ČOV ve 14:00 a přivítal přítomné členy VV ČOV a hosty.  
 

2. SCHVÁLENÍ ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ VV ČOV 
P. Graclík projednal zápis ze zasedání VV ČOV 10. 1. 2023.  

U2/1/07-03-2023 VV ČOV schvaluje zápis z minulého zasedání VV ČOV.  

3. ZPRÁVA PŘEDSEDY ČOV 
J. Kejval informoval o činnosti ČOV od minulého zasedání VV ČOV: 

• Start ruských a běloruských sportovců na OH 

J. Kejval prezentoval aktuální postoj ČOV i MOV k otázce účasti ruských a běloruských sportovců 

na OH i celou genezi od útoku na Ukrajinu. Vyjádření MOV ze dne 25. 1. 2023, ve kterém připouští 

hledání cesty pro návrat ruských a běloruských sportovců do soutěží, strhlo vlnu kritiky zejména 

v Evropě. Asijská kontinentální asociace otevřela možnost kvalifikací na OH pro Rusy a Bělorusy. 

Některé evropské země pohrozily bojkotem, veřejné mínění spolu s některými iniciativami (Dárek 

pro Putina) vytvořily na ČOV tlak, abychom se k bojkotu přidali. 

J. Kejval navrhuje vznik ad hoc expertní komise Českého olympijského výboru složené z odborníků 

na sportovní a olympijskou problematiku, mezinárodní právo a bývalých olympioniků. Zadáním 

pro tuto skupinu je navrhnout mantinely, v kterých by bylo možné zamezit účasti Ruska a dalších 

zemí podílejících se na ozbrojené agresi proti Ukrajině, včetně ruských a běloruských sportovců, 

kteří tuto agresi podporují nebo neodsuzují, a umožnit tak nerušený průběh Olympijských her 

2024 v Paříži v duchu Olympijské charty a olympijských principů. Součástí práce expertní komise 

bude identifikace mechanismů, které by umožnily dosáhnout předmětného stavu při respektování 

Olympijské charty, mezinárodního práva a lidských práv, a hledání mezinárodního konsensu při 

jejich prosazování. S členstvím v expertní komisi souhlasili Kateřina Emmons, Petr Kolář, Marek 

Procházka, Jiří Růžička, Martin Smolek a Michael Žantovský, který se ujme koordinace její činnosti. 

První zasedání komise by mělo proběhnout na konci března 2023, poslední v červnu 2023.  

Diskuse: R. Kumpošt, J. Kejval 

 

J. Kejval dále informoval o koordinaci postupu s MZV, NSA, PSP ČR, B. Žehanová doplnila 

informace k aktuálnímu usnesení podvýboru Senátu PČR k této otázce.  

 

Čeká se na stanovisko, resp. rozhodnutí mezinárodních federací. Jednotliví členové VV zastupující 

svazy, informovali o postoji svých mezinárodních/národních federací.  

 

Mezinárodní federace FIS a IIHF čekají na rozhodnutí k OH Paříž.  

Většina federací vyloučila Rusy ze soutěží (ICF, IBSF, FIVB, ITF, ISF, FIBA, FEI, IFSC, FIFA, IFF, 

Plavání), některé pozastavily Rusům a Bělorusům i členská práva (možnost účastnit se kongresu) 

příp. nechali toto rozhodnutí na kontinentálních asociacích.  

Většina federací již také rozhodla, že Rusové se nebudou účastnit kvalifikací.  

IPC pozastavil Rusům a Bělorusům veškerá práva až do odvolání. 



 

Atletika vyloučila ruské sportovce ze soutěží již v roce 2015 kvůli dopingu a nyní svůj postoj 

potvrdila a rozšířila i na Bělorusko. Zástupci obou zemí se nesmí účastnit ani kongresu.  

Český atletický svaz spolu s Polskem vyzval Světovou atletiku, aby udělala vše proto, aby se ruští 

a běloruští sportovci soutěží nemohli účastnit.  

Diskuse: R. Kumpošt, M. Hnilička, J. Pollert, M. Pakosta, M. Bohman, P. Hulinský, Z. Sýkora, M. 

Ježdík, O. Plachá, J. Bloudek, P. Ryška, P. Fousek, F. Šuman, L. Varhaník, J. Kejval 

 

• Dopis J. Šťovíčka – členové VV obdrželi od J. Šťovíčka dopis, ve kterém navrhuje zpětvzetí své 

žaloby na ČOV, když se bude moci účastnit zasedání VV ČOV jako host, s možností vystupovat 

v diskusi. VV ČOV již na svém zasedání dne 7. 9. 2022 jednomyslně odmítl stejný návrh  

J. Šťovíčka na mimosoudní řešení a jeho návrh ze dne 27.2.2023 rovněž odmítl. 

Diskuse: K. Pollert, J. Kejval. 

 

• Zákon o podpoře sportu – Národní rozhodčí soud. Senát vrátil zákon PSP ČR s pozměňovacím 

návrhem v otázce Národního rozhodčího soudu. A. Károlyi poděkoval VV ČOV, že jeho stanovisko 

a návrh na změnu podpořil. Novela Zákona o podpoře sportu bude účinná od 1. 4. 2023.  

 

• Novela Stanov ČOV – Usnesení Pléna ČOV ze dne 29.6.2021 uložilo předsedovi ČOV, aby předložil 

členům ČOV návrh novely Stanov ČOV. Ve smyslu tohoto usnesení VV ČOV dne 6.9.2021 pověřil 

předsedu LR ČOV Marcela Petráska přípravou návrhu postupu při novelizaci Stanov ČOV. 

Následně 12.10.2021 schválil personální složení Pracovní skupiny pro novelu Stanov ČOV a schválil 

návrh předsedy LR ČOV na postup při přípravě návrhu novely Stanov ČOV. 

 

V předložené novele se LR ČOV a Pracovní skupina zaměřila v kontextu olympijské Charty 

a stávajících Stanov ČOV na aktuální legislativní otázky z prostředí sportu, při respektování 

specifického, historického, legislativního a autonomního postavení Českého olympijského výboru. 

Předseda LR ČOV uvedl návrh novely a A. Károlyi (gestor při přípravě novely Stanov ČOV, usnesení 

VV ČOV ze dne 12.10.2021) projednal vypořádání připomínek členů VV ČOV, které nebyly do 

novely zapracovány. 

 

Diskuse: R. Kumpošt, J. Bloudek, P. Fousek, J. Pollert, G. Waage, M. Ježdík, Z. Haník, O. Plachá, L. 

Varhaník, M. Pakosta, F. Šuman, P. Hulinský, P. Ryška, J. Kejval 

 

J. Kejval v závěru ocenil kultivovanou diskusi, poděkoval Legislativní radě ČOV za vykonanou práci 

a shrnul obsah úprav v novele Stanov ČOV.  

NÁVRH USNESENÍ: 

VV ČOV schvaluje novelu Stanov ČOV ve znění předloženém VV ČOV a pověřuje GS ČOV P. Graclíka 

zasláním novely v anglické verzi ke schválení MOV.  

Pro: 13  

Proti: 4 

Zdrželi se: 2 (1 nehlasoval) 



 

 

• Příprava Zprávy o činnosti ČOV 2022 

P. Graclík prezentoval strukturu připravované zprávy.  

 

• Příprava Pléna ČOV – revize usnesení Pléna ČOV ze dne 10. 5. 2022.  

P. Graclík představil návrh pozvánky s programem a návrh jednacího řádu Pléna ČOV.  

Plénum se uskuteční dne 27. 4. od 10:00 – před rozesláním pozvánky požádáme členy o kontrolu 

delegátů.  

 

• Marketingová strategie ČOV 2024–2028 – Plénum ČOV dne 29. 6. 2021 uložilo VV ČOV připravit 

novou marketingovou strategii ČOV s portfoliem projektů zaměřených jak na přímou podporu 

členů ČOV, tak propagaci olympijských myšlenek.  

Plné znění Marketingové strategie ČOV z dílny WPP/Ogilvy byla zaslána členům VV spolu 

s materiály.  

J. Kejval prezentoval manažerské shrnutí strategie, členové VV ocenili obsah materiálu. 

Diskuse: L. Varhaník, J. Bloudek, F. Šuman, G. Waage, J. Kejval. 

USNESENÍ 

U3/1/07-03-2023 VV ČOV bere na vědomí vznik expertní komise k otázce účasti ruských a běloruských 

sportovců na OH, vedenou Michaelem Žantovským.   

U3/2/07-03-2023 VV ČOV potvrzuje své rozhodnutí ze dne 7. 9. 2022 (usnesení U3/5/07.09.2022) 

o odmítnutí návrhu J. Šťovíčka na mimosoudní řešení a nový návrh ze dne 27.2.023 v plném rozsahu 

zamítá.   

U3/3/07-03-2023 VV ČOV schvaluje novelu Stanov ČOV v podobě předložené VV ČOV a pověřuje GS 

ČOV P. Graclíka zasláním novely v anglickém znění ke schválení na MOV.   

U3/4/07-03-2023 VV ČOV bere na vědomí informaci o přípravě Zprávy o činnosti ČOV 2022.  

U3/5/07-03-2023 VV ČOV schvaluje návrh pozvánky a Jednacího řádu dubnového Pléna ČOV.   

U3/6/07-03-2023 VV ČOV schvaluje novou Marketingovou strategii ČOV na 2024–2028   

4. EKONOMIKA ČOV 
L. Varhaník prezentoval výsledek hospodaření za rok 2022. Rozpočet 2022 byl schválen se schodkem 
5 878 991 Kč, díky úsporným opatřením však ČOV hospodařil se ztrátou 398 278 Kč. Se započítáním vratky 
na MŠMT z dotací pro OH Tokio činí aktuální schodek 1 563 922 Kč. Výsledek se může nepatrně měnit při 
finalizaci hospodaření pro účetní závěrku ČOV. Plénum ČOV obdrží finální stav čerpání rozpočtu 2022. 
L. Varhaník předložil 2. variantu návrhu rozpočtu ČOV 2023, která již nepočítá s ODM a sociálním 
programem pro bývalé olympioniky.  
Náš požadavek na dotaci NSA je 95 mil. Kč – nyní čekáme na rozhodnutí NSA. V rozpočtu nejsou výplaty 
odměn biatlonovému týmu (dodatečné 3. místo štafety žen z OH Soči 2014) a Z. Hejnová (rozdíl odměn 
mezi 2. a 3. místem z Londýna 2012).  

 
USNESENÍ 

U4/1/07-03-2023 VV ČOV schvaluje čerpání rozpočtu ČOV k 31. 12. 2022.   

 



 

U4/2/07-03-2023 VV ČOV schvaluje 2. variantu návrhu rozpočtu ČOV 2023.   

 

5. ODM 2023  
F. Šuman prezentoval informace o konaném 20. ročníku ODM, který byl výjimečný – zapojení škol, divácká 
kulisa na sportovištích, posun v politické části (účast hejtmanů, poslanců a senátorů), mimořádný mediální 
rozsah. Komunikační kampaň: ODM již 20 let formuje životní vítěze.  
Projekt má pro nás hodnotu i vzhledem k prezentované Marketingové strategii ČOV – zásah generace alfa.  
 
USNESENÍ 
U5/1/07-03-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o 20. ročníku ODM a o stavu příprav nadcházejících 
ODM. 

6. EYOF FRIULI VENESIA GIULIA 2023  
M. Doktor informoval o průběhu EYOF Friuli Venesia Giulia 2023, na kterém česká výprava získala 

rekordních 11 medailí napříč 8 sporty.  

Negativně hodnotí roztříštěnost akce – sportovci se potkali pouze na zahájení, vytrácí se olympijská 

atmosféra. Nová olympijská disciplína pro OH 2026 – skialpinismus – atraktivní.  

 

USNESENÍ 

U6/1/07-03-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o průběhu EYOF Friuli Venesia Giulia 2023.   

7. EH KRAKOV 2023  
M. Doktor informoval o stavu příprav na Evropské hry v termínu 21.6. – 2.7. v Krakově.  
Bude 7 olympijských vesnic, velké vzdálenosti, atletika ve specifickém formátu. 
Kvalifikace na OH Paříž – bude se rozdělovat cca 124 kvót a mnoho sportů v rámci EH zároveň uspořádá 
své ME. 
 
USNESENÍ 
U7/1/07-03-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o stavu příprav na Evropské hry v Krakově 2023. 
 

8. MEZINÁRODNÍ AKTIVITY  
R. Kumpošt prezentoval informace o aktivitách mezinárodního úseku, zejména o:  

• Odchodu Jany Janotové do Union for Conservation of Nature (iniciativa Sport for Nature) 

• Aktivitách ve spolupráci se zastupitelskými úřady 

• Aktivitách Komise pro jednotnou zahraniční prezentaci MZV 

• Probíhajících a připravovaných mezinárodních projektech, ve kterých jsme zapojení 

 

U8/1/07-03-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o zahraničních aktivitách.  

9. STRATEGIE UDRŽITELNOSTI  
O. Plachá prezentovala zprávu o implementaci Strategie udržitelnosti za rok 2022. Implementační plán 

členové VV dostali spolu s materiály.  Naše kroky mají skutečný obsah a výsledky, nejsou to jen 

proklamace.  V roce 2022 se podařilo nastartovat změnu směrem k udržitelnosti organizace.  

 

U9/1/07-03-2023 VV ČOV bere na vědomí zprávu o implementaci Strategie udržitelnosti ČOV za rok 

2022.  



 

10. OLYMPIJSKÉ FESTIVALY 2024  
N. Černá prezentovala informace k projektu a záměru pro OF 2024 v Mostě vč. návrhu rozpočtu, který 
počítá s podporou ve výši až 30 mil. Kč ze strany města a kraje.  
 

U10/1/07-03-2023 VV ČOV bere na vědomí informace o záměru pro OF 2024 v Mostě a pověřuje L. 

Varhaníka jednáním se zástupci města Most a Ústeckého kraje.  

11. PLÁN AKCÍ ČOV NA DALŠÍ OBDOBÍ 
P. Graclík představil plán akcí ČOV na další období. 
 
USNESENÍ 

U11/1/07-03-2023 VV ČOV bere na vědomí plán akcí ČOV na další období.  

12. RŮZNÉ 
Aktualizace statutů a směrnic 

Český výbor Pierra de Coubertina je součástí ČOA od doby jejího vzniku. Novela Statutu Český výbor Pierra 
de Coubertina je nutná z důvodu uvedení do souladu s MOV.  
 
Program dodržování souladu s pravidly a Interní protikorupční program 
P. Graclík informoval o požadavku Olympijské Solidarity MOV doložit tento dokument a další směrnice a 
řády, které jsou připraveny v AJ jazyce pro zaslání na MOV. 

 

Informace ČOA 

A. Kliment navrhuje jmenovat do Rady ČOA Lucii Swierczekovou z Národního Muzea a Barboru Reichovou 

– fotografku ČOV.  

J. Kejval apeluje na větší zapojení žen do komisí a složek ČOV.  
 
Informace členů VV ČOV 

• O. Svojanovský zve na Ples olympioniků 31.3. 

• M. Ježdík informoval, že v květnu proběhne Trenér roku, už mají vítěze v obou kategoriích. 

Součástí bude i Trenér para sportu. Mosty budou v květnu. 

• J. Bloudek vyjádřil obavu, aby se nevytvářel příkop mezi malými a velkými svazy a vyzval ke 

spolupráci na nové Marketingové strategii ČOV.  

• P. Ryška informoval, že už nebude kandidovat ve Svazu plaveckých sportů na pozici předsedy, 

zůstává členem VV ČOV. V Jihlavě jsou před podpisem se zhotovitelem multifukční haly.  

• Z. Haník informoval o schůzce na NSA, kde se ČTA setkala s pozitivní reakcí.  

• G. Waage pozitivně hodnotil konferenci ODM.  

 

USNESENÍ 

U12/1/07-03-2023 VV ČOV schvaluje novelu Statutu Českého výboru Pierre de Coubertina a směrnici 

Program dodržování souladu s pravidly a Interní protikorupční program.   

U12/2/07-03-2023 VV ČOV schvaluje Lucii Swierczekovou a Barboru Reichovou do Rady ČOA.   

U12/3/07-03-2023 VV ČOV bere na vědomí informace členů VV ČOV.  

 



 

Následující zasedání VV ČOV se uskuteční v České národní bance (Na Příkopě 28, 115 03 Praha 1)  

26. 4. 2023 od 14:00. 

 

 

 

 

___________________________ 

Jiří Kejval, předseda 

 

 

 

____________________________ 

Petr Graclík, generální sekretář 

 

 

______________________ 

Naďa Černá, zapisovatelka 

 


